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При выполнении заданий с кратким ответом впишите в поле для ответа цифру,
которая соответствует номеру правильного ответа, или число, слово,
последовательность букв (слов) или цифр. Ответ следует записывать без
пробелов и каких-либо дополнительных символов. Так как на экзамене
распознавание апострофа в бланках ответов будет затруднено, записывайте ответ
в полной форме, например: donotknow, вместо don'tknow.

В заданиях, где нужно установить соответствие между двумя столбцами, ответ
запишите в виде сочетания букв и цифр, соблюдая алфавитную
последовательность букв левого столбца. Некоторые данные правого столбца
могут использоваться несколько раз или не использоваться вообще. Например:
А1Б1B4Г2.

Если вариант задан учителем, вы можете вписать или загрузить в систему ответы
к заданиям с развернутым ответом. Учитель увидит результаты выполнения
заданий с кратким ответом и сможет оценить загруженные ответы к заданиям с
развернутым ответом. Выставленные учителем баллы отобразятся в вашей
статистике.

1. Рас по ло жи те ре пли ки так, чтобы по лу чил ся связ ный диа лог. Вы бе ри те
один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
 

A.  Well, if that's the way it is, I'll have to take it.
B.  Yes, sir. May I help you?
C.  I'm afraid there's been a mistake. I only asked for a single room, not a suite.
D.  I'm sorry, Mr. Davis, but we have only the suite available. Your request arrived

too late to reserve a single. There's a large convention in town this week and we're full
up.

E.  I have a reservation for tonight. Tony Davis.
F.  Just a moment, please, while I check. That is correct. You have a reservation for

a three-room suite for tonight.
1) BCDFEA 2) BFCDEA 3) BEAFCD 4) BEFCDA

2. Про чи тай те диа лог. От веть те на во прос, сле ду ю щий после диа ло га, вы -
брав один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
 

Man: All I can hand in today is my chemistry homework.
Woman: Is everything all right? You usually have everything completed on time.
What does the woman mean?

1) He usually hands in his assignments late.
2) He hasn’t completed anything, just as usual.

3) He usually completes only his chemistry work on time.
4) He didn’t have time to complete anything.

5) He is usually a punctual student.

It can take a long time to become successful in your chosen field, however talented
you are. One thing you have to be (1) ... of is that you will face criticism along the way.
The world is full of people who would rather say something negative than positive. If
you've (2) ... up your (3) ... to achieve a certain goal, such as writing a novel, don't let
the negative criticism of others (4) ... you from reaching your target, and let
constructive criticism have a positive (5) ... on your work. If someone says you're
totally (6) ... in talent, ignore them. That's negative criticism. If, however,
someone (7) ... you to revise your work and gives you good reasons for doing so, you
should consider their suggestions carefully. There are many film stars who were once
out of work. There are many famous novelists who made a complete mess of their first
novel  — or who didn't, but had to keep on approaching hundreds of publishers before
they could get it published. Being successful does (8) ... on luck, to a certain extent. But
things are more likely to (9) ... well if you keep trying and stay positive.

3. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (1).

1) familiar 2) prepared 3) intelligent 4) aware

4. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (2).
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1) made 2) done 3) turned 4) taken

5. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (3).

1) brain 2) mind 3) though 4) head

6. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (4).

1) interrupt 2) remove 3) persuade 4) prevent

7. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (5).

1) outcome 2) result 3) effect 4) consequence

8. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (6).

1) short 2) lacking 3) missing 4) absent

9. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (8).

1) require 2) need 3) depend 4) trust

If someone asks you what the best way of travelling from London to Paris is, you
could suggest flying, taking the ferry or going through the Channel Tunnel. The
"Chunnel," as it is known, opened in 1994, and more than 200 million people (1) ... it.
Since 2000, pets have also been able to travel. So how did one of the wonders of
modern engineering come about? The first plan to connect mainland Britain with
France via a tunnel (2) ... in 1802 by a French engineer. He wanted horse-drawn
carriages to carry people through. Napoleon III later considered a tunnel, but thought it
was too expensive. He was right  — the modern "Chunnel" creators overspent by 80
per cent. The tunnels (two for trains and one for maintenance) (3) ... six years to build
and are 50,5 km long. High-speed trains (4) ... since 2007. It (5) ... 35 minutes to travel
the length of the Channel Tunnel. On a cheerier note, around 12 million roses (6) ...
through the tunnel every year for Valentine’s Day.

10. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (1)?
1) had used 2) were used 3) were using 4) are used

5) have used

11. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (2)?
1) has presented 2) presented 3) was presented 4) was presenting

5) had presented

12. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (4)?
1) ran 2) are run 3) are running 4) have been running

5) had run

13. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (5)?
1) was taking 2) has been taking 3) is taken 4) will be taken

5) takes

14. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (6)?
1) deliver 2) have delivered 3) are delivering 4) are delivered

5) will deliver
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Athletics in Jamaica

§1.  Jamaica has produced some of the world’s best athletes, including stars such
as Usain Bolt and Veronica Campbell-Brown. Is this success partly due to one event  —
the Jamaica Schools’ Championships?

§2.  The four-day Championships have taken place every year since 1910. Nearly
200 school students take part in front of an audience of over 30,000 people. The event
is also shown on live TV, and the whole country watches what is sometimes called
Jamaica’s mini-Olympics. The competitors take it very seriously, and they all want to
win. Classmates and former students also come to support and encourage their schools.

§3.  School coach Dwayne Simpson has trained many young stars. He believes the
Championships have an important role in the development of young athletes. They are
the biggest schools’ competition in the world, he says, and other countries are now
looking to copy them. He also believes that the Championships give young athletes a
reason to practise. They want to do well for their school, so they work and train
together as a team, so they produce better results.

§4.  The Championships have turned many young students into stars, but those
who are most talented as adults don’t always win as young teenagers. Olympic gold
medallist Usain Bolt, for example, failed to win a single race at the Championships as
an under-15 runner. Olympic champion Veronica Campbell-Brown was always easily
beaten in the lower-age groups before finally winning as an older student.

§5. Nathaniel Day, a young runner from Britain, has studied and trained in Jamaica
for the last two years. «Young athletes here get experience of being on TV from the age
of 12», he says, «so when they’re older, they aren’t scared of big occasions and they
perform well. In the UK, athletes don’t perform in front of the cameras until they’re
adults, and sometimes they find it hard to deal with». As Nathaniel says, the
Championships also give young athletes a goal. «Because it’s such a big event, it gives
them an idea of how exciting it is to perform in an Olympic stadium. It helps them
develop the ambition to become champions».

15. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та в со от вет ствии с со -
дер жа ни ем при ве ден но го выше тек ста.
 

What does the text say about the Championships?
1) Thirty thousand people watch them on TV.
2) Young athletes take part just to have fun.

3) They started over 100 years ago. 4) Some former students take part.

16. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та в со от вет ствии с со -
дер жа ни ем при ве ден но го выше тек ста.
 

What does Dwayne Simpson say about the Championships?
1) Other countries should try to hold a similar competition.

2) They have grown too big in recent years.
3) Schools are always keen to do well.

4) They encourage young athletes to do their best.

17. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та в со от вет ствии с со -
дер жа ни ем при ве ден но го выше тек ста.
 

In paragraph 4, what does the writer say about Jamaica’s Olympic champions?
1) They could beat even the oldest students in some races.

2) They occasionally lost races, but only to much older students.
3) They took time to develop into world-class athletes.

4) They lost interest after losing all their races as teenagers.

18. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та в со от вет ствии с со -
дер жа ни ем при ве ден но го выше тек ста.
 

As Nathaniel Day says, the event ...
1) helps young athletes get used to being filmed.

2) is more exciting than the Olympics.
3) makes all athletes feel nervous of big occasions.
4) is hard for some young competitors to deal with.
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19. Про чи тай те текст. Вы пи ши те по два лиш них слова в по ряд ке их предъ яв -
ле ния в тек сте.
 

One of my clients was recently arrested for a crime he hadn't committed, and I was
able to persuade the police what they'd made a mistake. It's a great feeling helping
people when they there are in trouble.

20. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб -
ках.
 

He usually (гор дить ся) great pride in his children's achievements.

21. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб -
ках.
 

I hope that you all enjoy each (друга) company.

22. Про чи тай те пред ло же ния. За пол ни те про пус ки ОДНИМ сло вом, под хо -
дя щим по смыс лу сразу для двух пред ло же ний. За пи ши те слово в блан ке от ве тов
толь ко ОДИН раз.
 

Throw some money in the fountain and ... a wish.
I’m not very good at taking decisions; it takes me ages to ... up my mind.

Thomas Edison knew his new invention, the lightbulb, would be revolutionary, but
it's (1) ... that he realised quite how much the introduction of (2) ... would affect the
kitchen. The modern kitchen is overflowing with electrical appliances. For a busy
parent whose kids are hungry, the simplest (3) ... these days is to take some frozen food
out of the freezer and pop it in the microwave. It's been particularly (4) ... for women -
no longer do they have to stay all day chained to the cooker and the kitchen sink.

23. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен -
ных. B ответ за пи ши те слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло -
же нии. Пом ни те, что каж дое слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и
что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те про пуск (1).
 

ELECTRIC, BENEFIT, SOLVE, LIKE

24. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен -
ных. B ответ за пи ши те слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло -
же нии. Пом ни те, что каж дое слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и
что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те про пуск (2).
 

ELECTRIC, BENEFIT, SOLVE, LIKE

25. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен -
ных. B ответ за пи ши те слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло -
же нии. Пом ни те, что каж дое слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и
что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те про пуск (3).
 

ELECTRIC, BENEFIT, SOLVE, LIKE

26. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен -
ных. B ответ за пи ши те слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло -
же нии. Пом ни те, что каж дое слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и
что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те про пуск (4).
 

ELECTRIC, BENEFIT, SOLVE, LIKE

Miguel de Cervantes, creator of Don Quixote, one of literature’s most popular and
enduring characters, is possibly the most renowned Spanish writer of (1) ... time.
Cervantes was bom near Madrid in 1547, and his life appears to (2) ... been every bit as
exciting as any of his fiction. He spent several years in Rome before joining the
Spanish army in 1570. The next year he (3) ... part in a fierce naval battle against the
forces of the Ottoman Empire. During the battle he (4) ... shot twice in the chest and
lost the use of his left hand.

27. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (2) толь ко одним сло вом, под хо дя -
щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.
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1.  The best thing about the job it is that you get to spend the whole summer
outside, doing exciting

2.  activities like kayaking and climbing. What could be most better than that? I
feel certain you will

3.  agree that this is would be an enjoyable way to spend the summer holidays. On
the other hand, it

4.  can be quite stressful because you’re dealing with kids the whole time, and they
can be such difficult.

5.  Clearly, when working with young children can be challenging from time to
time. They don’t give

6.  you much time off, either. Staff who are expected to work upwards of fifty
hours per week. So, there’s

7.  virtually no downtime when you can just chill in the sunshine. Despite of these
disadvantages, I would

8.  still recommend this job to you. You’d be far perfect for it, given that you’re so
active and sporty, and

9.  you’d be a big hit with the kids. Let me to know if you want any contact
names  — I’m sure I could find

10.  some email addresses for you. Please don’t hesitate yourself to contact me if
you require further help.

28. Про чи тай те текст. Из стро ки (1) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

29. Про чи тай те текст. Из стро ки (2) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

30. Про чи тай те текст. Из стро ки (3) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

31. Про чи тай те текст. Из стро ки (4) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

32. Про чи тай те текст. Из стро ки (5) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

33. Про чи тай те текст. Из стро ки (6) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

34. Про чи тай те текст. Из стро ки (7) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

35. Про чи тай те текст. Из стро ки (8) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

36. Про чи тай те текст. Из стро ки (9) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

37. Про чи тай те текст. Из стро ки (10) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

1.  She described the whole play to us ... detail.
2.  Both my sons are crazy ... old motorbikes.
3.  The restaurant prides itself ... having the best pizza in town.
4.  There are so ... lemons in the fridge that I can't make lemonade.
5.  ... Susan use to be slim when she was at university?
6.  Bob Dylan ... original name was Robert Zimmerman won the Nobel Prize in

Literature in 2016.
38. Про чи тай те пред ло же ние (1). За пол ни те про пуск ОДНИМ сло вом, под хо -

дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

39. Про чи тай те пред ло же ние (2). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко
ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15
сим во лов.

40. Про чи тай те пред ло же ние (5). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко
ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более
15 сим во лов.


